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سرمقاله

آزمونی برای تحمل شادی در 
جامعه ایرانی

ادامه از صفحه یک 
در حالی که اگر شرایط مساعد باشد، می توان 
از آن به عنوان پلی برای جذب گردشگر خارجی 
نیز استفاده کرد. بسیاری از کشورهای جهان 
مراسمی  چنین  تبلیغات  برای  دلار  میلیون ها 
هزینه می کنند تا منافع اقتصادی کسب کنند. 
هر  با  مخالفت  برای  که  است  مهم  بنابراین 
مسئله ای، به ابعاد مختلف آن نگاه کرد و به جای 
پاک کردن صورت مسئله، اگر مسئله ای خلاف 
میل وجود دارد، تنها نسبت به آن تذکر داد. در 
غیر این صورت، تعطیلی کامل آن مانند بستن 
احتمالی  تصادفات  از  جلوگیری  برای  جاده ها 

است.
در  فستیوال »کوچه«  برگزاری  نهایت،  در  و 
بوشهر، اگرچه در نهایت گفته شده که برگزار 
می شود، اما شیوه برخورد با آن زنگ خطری برای 

مواجهه با فرهنگ های محلی در ایران است.
ضروری است که دولت و نهادهای مسئول، 
با تدوین سیاست های شفاف، ایجاد ساختارهای 
پاسخگو و حمایت واقعی از فعالیت های فرهنگی 
مردمی، از سرمایه های اجتماعی مانند فستیوال 

»کوچه« حفاظت کنند.

خبر

اخبار

سرلشکر باقری: 
مردم، سپاه را پناهگاه محکم خود 

می دانند
تاکید کرد:  نیروهای مسلح  رئیس ستاد کل 
در  خود  غیرتمند  و  غیور  فرزندان  ایران  مردم 
پاسداران  ویژه سپاه  به  نیروهای مسلح کشور 
انقلاب اسلامی را حصار و پناهگاه مستحکم خود 

می دانند.
پیام سرلشکر محمد  متن  ایسنا،  گزارش  به 
زیر  شرح  به  سلامی  حسین  سردار  به  باقری 

است:
برادر ارجمند سردار سرلشکر پاسدار حسین 

سلامی
انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  محترم  فرمانده   

اسلامی
سلام علییکم

سپاه  تاسیس  سالروز  ماه  اردیبهشت  دوم 
پاسداران انقلاب اسلامی با تصویب شورای عالی 
انقلاب را به جنابعالی، فرماندهان ، مسئولین ، 
مدیران و کارکنان انقلابی و حماسه آفرین این 
نهاد مقدس و مردمی صمیمانه تبریک و تهنیت 

عرض می نمایم.
با  می گوییم  سپاس  و  حمد  را  بزرگ  خدای 
از پیروزی شکوهمند انقلاب  گذشت ۴۷ سال 
اسلامی ایران، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بر 
بلندای افتخارات ایران مقتدر به ویژه در عرصه 
بازدارندگی دفاعی، نظامی، مردم یاری و گسترش 
فرهنگ مقاومت می درخشد و در این راه مقدس 
شهدای جاودانه و گرانقدر فراوانی تقدیم کرده 

است.
 با وجود تلاش فراوان دشمنان نظام اسلامی 
در استفاده از راهبرد شیطانی فریب و تخریب 
چهره ی درخشان سپاه در افکار عمومی، چرایی 
دروغ  و  ناجوانمردانه  حملات  و  عصبانیت 
پردازی های رسانه ای امپراطوری تبلیغاتی سلطه 
و صهیونیسم علیه سپاهِ محبوب،  آشکار شده 
است که حکایت از صلابت و تزلزل ناپذیری این 
نهاد داشته و سردمداران استکبار آن را بعنوان 
در  و سلطه گری خود  قلدری  مانع  جدی ترین 
می  جهان  از  منطقه  حساس ترین  جغرافیای 

دانند.
با  ایرانی  و  ایران  که  است  یادآوری  شایسته 
درک عمیق از این دوران پرتلاطم، فرزندان غیور 
و غیرتمند خود در نیروهای مسلح کشور به ویژه 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را حصار و پناهگاه 
تولید قدرت و  با  مستحکم خود می دانند که 
آمادگی های همه جانبه بازدارنده ، توانسته اند با 
استعانت از خداوند منان امنیت ، آرامش و عزت 
میهن اسلامی را تضمین و دشمنان را از هرگونه 
خطای محاسباتی برحذر داشته و آنان را نسبت 
به تبعات ویرانگر و پشیمان کننده هرگونه تعرض 

و تجاوز به کشور آگاه سازند.
با گرامیداشت یاد، نام ، خاطره ، آرمان ها و 
حماسه آفرینی های تاریخی و ماندگار شهیدان 
والامقام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ، دوام 
توفیق و سربلندی همرزمانم در آن نهاد انقلابی 
و مردمی برای اجرای ماموریت های خطیر محوله 
تحت عنایات حضرت بقیه الله الاعظم و تبعیت 
از تدابیر، فرامین و رهنمودهای حکیمانه مقام 
قوا  کل  فرماندهی  و  رهبری  و  ولایت  والای 
حضرت امام خامنه ای) مدظله العالی (  را از درگاه 

خدای قادر متعال طلب می کنم.

مهاجرانی: 
نگاه دولت در زیست فرهنگی، 

احترام به شادی  جمعی است
موضوع  پیگیری  به  اشاره  با  دولت  سخنگوی 
»فستیوال کوچه« از سوی استاندار بوشهر، تاکید 
کرد که دستگاه های دولتی در چارچوب قانون و با 
آگاهی از مسئولیت خود در حفظ ارزش ها و توجه 
به نشاط اجتماعی، تمام تلاش خود را برای حل این 

موضوع به کار گرفته اند.
فاطمه مهاجرانی در حساب  ایسنا،  به گزارش 

کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت
نگاه  از  به شادی های جمعی، بخشی  »احترام 
دولت به زیست فرهنگی جامعه است. از استاندار 
محترم بوشهر برای پیگیری موضوع  فستیوال کوچه 
دیدگاه ها،  همه  به  احترام  با  می کنیم.  قدردانی 
دستگاه های دولتی در چارچوب قانون و با آگاهی 
از مسئولیت خود در حفظ ارزش ها و نیز توجه 
به نشاط اجتماعی، تمام تلاش خود را برای حل 
مسئله به کار گرفته اند. امید دارم موضوع به زودی 

به نتیجه  مطلوب مردم برسد.«

رئیس جمهور درگذشت 
»پاپ فرانسیس« را تسلیت گفت

رئیس جمهور در پیامی درگذشت پاپ فرانسیس 
رهبر کاتولیک های جهان را تسلیت گفت.

»مسعود  ایرنا،  سیاسی  خبرنگار  گزارش  به 
پزشکیان« امروز دوشنبه یکم اردیبهشت ۱۴۰۴ در 
پیامی ضایعه درگذشت »پاپ فرانسیس« پیشوا 
همه  به  را  جهان  کاتولیک های  معنوی  رهبر  و 
دوستداران  و  پیروان  جهان،  کاتولیک  مسیحیان 

ایشان تسلیت گفت.
رئیس جمهور در این پیام تصریح کرد: از نقاط 
برجسته زندگی و رهبری او مواضع انسان دوستانه 
وی در برابر رفتارهای ضدبشری در جهان به  ویژه 
رژیم  نسل  کشی  محکومیت  و  صریح  مواضع 
اسرائیل در غزه و تقاضا برای پایان دادن به کشتار 
زنان و کودکان بی گناه فلسطینی بود که نام و یاد 
او را برای همیشه در خاطر همه وجدان  های بیدار و 

آزادی  خواهان جهان زنده نگه خواهد داشت.
متن پیام رئیس جمهور شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
با تأثر، ضایعه درگذشت پاپ فرانسیس، پیشوا 
همه  به  را  جهان  کاتولیک های  معنوی  رهبر  و 
دوستداران  و  پیروان  جهان،  کاتولیک  مسیحیان 

ایشان تسلیت می گویم.
رهبرکاتولیک ها،  به عنوان  فرانسیس،  پاپ 
آموزه های  گسترش  صرف  را  خود  عمرگرانمایه 
عدالت  صلح،  خصوص  به   مسیح)ع(  حضرت 
وآزادی، تعامل بین ادیان و گفت وگو برای رسیدن 
به صلح و دوستی و امنیت جهانی کرد و در این راه 

تلاش  های اثربخش و ماندگاری داشت.
مواضع  او  رهبری  و  زندگی  برجسته  نقاط  از 
انسان دوستانه وی در برابر رفتارهای ضد بشری 
محکومیت  و  صریح  مواضع  به  ویژه  جهان  در 
نسل  کشی رژیم اسرائیل در غزه و تقاضا برای پایان 
دادن به کشتار زنان و کودکان بی گناه فلسطینی 
بود که نام و یاد او را برای همیشه در خاطر همه 
وجدان  های بیدار و آزادی  خواهان جهان زنده نگه 

خواهد داشت.
اینجانب به نمایندگی از ملت ایران که همواره 
و  و گفت وگو  امنیت جهانی  و  برقراری صلح  در 
همبستگی بین ادیان پیشگام بوده، یاد او را گرامی 
می  دارم و به سنت اسلامی از درگاه خدای بزرگ 
می خواهم روح آن پیشوای دینی را قرین رحمت 

بی کران خود و در آرامش ابدی قرار دهد.

قالیباف ۴ قانون را ابلاغ کرد
به  نامه ای  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 

رئیس جمهور چهار قانون را برای اجرا ابلاغ کرد.
رئیس  قالیباف  محمدباقر  ایسنا،  گزارش  به 
مجلس در نامه ای به رئیس جمهور، مطابق اصل 
۱۲۳ قانون اساسی چهار قانون را برای اجرا ابلاغ کرد 

که به شرح زیر است:
۱- قانون موافقتنامه بین دولت  جمهوری اسلامی 
ایران و دولت ژاپن درباره کمک و همکاری متقابل 

اداری در امور گمرکی
ایران  الحاق دولت جمهوری اسلامی  قانون   -۲
طبقه بندی  تأسیس  درباره  وین  موافقتنامه  به 
موافقتنامه  و  علایم  تصویری  عناصر  بین المللی 
استراسبورگ درباره طبقه بندی بین المللی اختراعات
مرکزی  بانک  بین  اختلاف  ارجاع  قانون   -۳
جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری کره به 

داوری
۴- قانون موافقتنامه معاضدت حقوقی متقابل 
در امور مدنی و تجاری بین جمهوری اسلامی ایران 

و جمهوری اسلامی پاکستان

مجلس شورای  انرژی  کمیسیون  اعضای  از  یکی 
اسلامی تغییر ساعت رسمی را یکی از راه های حل 
مشکل ناترازی انرژی در کشور عنوان کرد و گفت: 
ناترازی  وضعیت  کردن  برطرف  برای  که  گامی  هر 
انرژی در کشور برداشته شود، مثبت است و از نظر 
من نیز تغییر ساعت رسمی گرچه تاثیرات بسیار کمی 
در زمینه رفع ناترازی برق دارد، اما اقدام مثبتی تلقی 

می شود.
امید کریمیان در گفت وگو با ایسنا با اشاره به مصوبه 
ساعت  تغییر  لایحه ای  ارائه  درباره  وزیران  هیئت 
رسمی کشور و همچنین طرح برخی درخواست ها از 
سوی بخش های خصوصی در این زمینه عنوان کرد: 
گرچه در دوره قبلی مجلس قانون نسخ قانون تغییر 
ساعت رسمی کشور به تصویب نمایندگان مجلس 
رسید اما با توجه به اینکه اخیراً بحث ناترازی های 
انرژی پیش آمده است،  این تغییر ساعت می تواند 

کمکی به حل ناترازی انرژی داشته باشد.
وی در عین حال تاکید کرد: تغییر ساعت رسمی 
انرژی  مصرف  کاهش  در  ادارات  کاری  ساعت  و 
تاثیرگذار این تاثیرات بسیار زیاد نیست و باید در 
حوزه های دیگر نظیر مدیریت بهینه مصرف، افزایش 
تولید و ذخیره سازی انرژی و مواردی از این دست به 
دنبال راهکارهایی برای خروج از وضعیت ناترازی در 

انرژی باشیم.
درخواست  درباره  همچنین  مجلس  نماینده  این 
بخش خصوصی برای اجرای طرح ساعت تابستانی 
جهت کاهش قطعی برق صنایع اظهار کرد:با توجه 
به این که امسال از سوی مقام معظم رهبری به نام 
سال سرمایه گذاری برای تولید نام گذاری شده است، 
باید از کسانی که در گذشته در عرصه تولید سرمایه 
گذاری کرده اند و همچنین کسانی که قصد سرمایه 
گذاری در این زمینه را دارند حمایت های لازم صورت 

بگیرد و دولت گوشه چشمی به آنها داشته باشد.
کریمیان در پایان درپاسخ به اینکه از نظر جنابعالی 
آیا تغییر ساعت رسمی کشور با هدف برطرف کردن 
ناترازی  انرژی اقدامی منطقی است؟ تاکید کرد: هر 
گامی که برای برطرف کردن وضعیت ناترازی انرژی 
در کشور برداشته شود، مثبت است و از نظر من 
نیز تغییر ساعت رسمی گرچه تاثیرات بسیار کمی 
در زمینه رفع ناترازی برق دارد، اما اقدام مثبتی تلقی 

می شود.
کاهش چشم گیری رخ نمی دهد

امیرحسین کاوه، عضو اتاق بازرگانی ایران، با بیان 
اینکه کاهش مصرف انرژی با تغییر ساعت رسمی 
کشور اتفاق نمی افتد عنوان کرد: تغییر ساعت رسمی 
ایران همواره یک موضوع چالش برانگیز بوده که آیا 
این کار انجام بشود یا خیر، که همواره مخالفان و 
موافقان خود را داشته است. اما بهتر است بجای 
موافقت یا مخالفت کردن و بروی حدسیات و سلایق 
حرف زدن به آمار های علمی، پژوهشی و تحقیقاتی 

که در این زمینه شده، مراجعه شود.
تغییر  داشت:  بیان  ادامه  در  فعال صنعتی  این 
ساعت هر شش ماه یکبار، کار بسیار بغرنج و برهم 
و  پرواز ها   کاری،  برنامه های  انظباط  و  نظم  زننده 
است  مهم  بنابراین  است؛  مردم  زیستی  ساعت 
این کار که شش ماه قرار است برساعت  که برای 
که  گزافی  هزینه های  و  حضورغیاب  بیدارشدن، 
ایجاد می کند، تحقیقات درست و کارشناسی انجام 
بودجه  کشور  در  تحقیقات  ازآنجاکه  اما  شود.  
ممکن  گیرد،  تحقیقات صورت  تا  و  ندارد  مناسب 
است موضوع تصویب یا رد شود، بهتر است از راه 
میانبر که تجربه تحقیقاتی کشور های دیگر است، 

اروپایی  آمریکا و چند کشور  استفاده شود. کشور 
تغییر ساعت داشته اند و براساس اصل مطلب که 
همه عنوان می کنند، صرفه جویی در انرژی است، 
اما طبق تحقیقات در کشور های دیگر مشخص شد 
که حداکثر نیم تا یک درصد صرفه جویی در انرژی 

می شود.
تحقیقات  چندبار  هم  ما  کشور  در  افزود:  وی 
صورت گرفته، اما دیده شده که بی اثر است. در 
برخی دیگر از کشور ها طبق تحقیقات دیده شده، 
زندگی  زیرا  است.  شده  هم  بیشتر  انرژی  مصرف 
در جریان  است و حتی کارمندان به دنبال شغل 
تحقیقات  براساس  بنابراین  می روند؛  هم  دوم 
جهانی، تغییر ساعت سبب کاهش چشم گیر انرژی 
نمی شود و صرفه جویی نیم تا یک درصد انرژی در 
رفع ناترازی و صرفه جویی انرژی تاثیری ندارد و باید 
راهکار هایی مثل نوسازی نیروگاه ها در برنامه باشد 
که بسیار فرسوده هستند و بهره وری بسیار پایینی 
وری  بهره  کاهش  با  هم  انتقال  خطوط  در  دارند. 
مواجه هستیم. همچنین باید دستگاه های پرمصرف 
با تغییر تکنولوژی بهبود یابند، زیرا این کار ۳۰ درصد 
کاهش مصرف به همراه خواهد داشت؛ بنابراین به 
دولت توصیه می کنم به تحقیقات بین المللی در این 
زمینه توجه کند و وقت خود را با کار های پرسروصدا 

و بی اثر هدر ندهد.
باید از روشنایی روز، بیشتر استفاده کنیم

هادی حق شناس، استاندار استان گیلان در این 
انرژی  ناترازی  با  وقتی کشور  داشت:  اظهار  زمینه 
انرژی  از  کشور ها  از  بسیاری  مثل  است  مواجه 

خدادادی خورشید باید استفاده کند که تغییر ساعت 
یکی از این روش ها است. ناترازی انرژی در کشور 
ما از بسیاری از کشور ها بیشتر است، بنابراین حتما 
باید از روشنایی روز، بیشتر استفاده کنیم که به نفع 
اجتناب  و یک ضرورت  بود   انرژی خواهد  ناترازی 

ناپذیر است.
این سیاستمدار در ادامه افزود: البته تغییر ساعت 
رسمی کشور در واقع تغییر ساعت کار هم می شود که 
نتیجه آن کاهش در مصرف انرژی است. در زمستان 
به دلیل ناترازی انرژی ادارات و مدارس تعطیل شدند 
و الان با تغییر ساعت برای صرفه جویی در انرژی، 

دیگر نیاز به تعطیلی ادارات نیست.
وی گفت: در حال حاضر با توجه به محدودیت ها 
که ناترازی در انرژی است باید دولت تصمیم گیری 
کند که البته تغییر ساعت یک مسکنِ موقتی است. 
قطعا باید نیروگاه های جدید ساخته شود و تکنولوژی 
جدید به کشور وارد شود که افزایش بهره وری رخ 
دهد که با داشتن انرژی، تولید و صنعت مشکلی 

پیدا نکنند.
تغییر ساعت رسمی کشور دردی دوا نمی کند

سید هاشم اورعی، رئیس اتحادیه انجمن های علمی 
انرژی ایران با بیان اینکه تغییر ساعت در مصرف برق 
یک کشور بی شک بی تاثیر نیست ادامه داد: وقتی 
هوا روشن است بهتر است از روشنایی روز استفاده 
شود تا اینکه در شب از برق بیشتر استفاده شود، لذا 
نمی توان گفت تغییر ساعت هیچ تاثیری در تقاضا 
برای برق ندارد. اما بحث در میزان تاثیر است. به 
گونه ای که طبق تحقیقات مرکز پژوهش های مجلس 

با تغییر ساعت رسمی کشور مصرف انرژی تغییر 
می کند، اما میزان تغییرات زیاد نیست. همچنین اتاق 
بازرگانی اصفهان این میزان را ۳ تا ۵ درصد عنوان 
کرده است، اما متولی این کار هیچ پژوهشی تاکنون 

انجام نداده است.
استاد تمام دانشگاه شریف اظهار داشت: تغییر 
ساعت  مثل این است که یک مریض بیماری های 
متعدد از جمله سرطان و قلب دارد، اما دکتر با یک 
آسپرین بخواهد بیمار را درمان کند! همینقدر بی 
تاثیر است. زیرا ناترازی انرژی در تابستان امسال 
تغییر رسمی  با  به حدود ۲۴ هزارمگاوات می رسد 
کشور دردی دوا نمی شود. موضوعی که باید به آن 
توجه شود این است که در کشور هر ۲۴ ساعت 
با کمبود برق مواجه نیستیم فقط در ساعات پیک 
مصرف، با کمبود برق مواجه خواهیم شد. با تغییر 
زمان  جابجایی  در  تغییر  واقع  در  رسمی،  ساعت 
مصرف اتفاق می افتد که شاید ۲ تا ۳ درصد باشد، 
اما در تیر و مرداد ماه کشور بالای ۳۰ درصد کسری 
خواهد داشت که  راه حل قطع برق صنعتی و خانگی 

نیست.
وظایف  باید  دولت  اینکه  جدای  کرد:  عنوان  وی 
خود را به درستی انجام دهد، از طرف دیگر تعرفه 
گذاری هم باید هوشمندانه باشد و انگیزه اقتصادی 
برای مردم در کمتر استفاده کردن برق ایجاد شود. 
مدیریت این نیست که برق در اوج مصرف قطع شود 
و تولید بخوابد. مدیریت در این است که برنامه ای 
انجام شود تا مصرف کننده خود به دنبال درست 

مصرف کردن برود.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مردم کشورمان را باید در جریان 
مذاکرات قرار داد و افکار عمومی دنیا را نیز متوجه کرد که ایران اهل 
گفت وگو است و ترامپ بوده که از توافق خارج شده است. اگر افکار 
عمومی دنیا متوجه این مساله شود، هزینه برهم زدن توافق احتمالی 

بعدی نیز برای آمریکا افزایش خواهد یافت.
محسن رهامی در گفت وگو با ایسنا درباره روند مذاکرات ایران و 
آمریکا، اظهار کرد: تاکنون مسئولان نظام از روند مذاکرات رضایت 
داشته اند. بر اساس اظهارات تیم مذاکره کننده، روند مذاکرات تاکنون 
رو به جلو، سازنده و منطقی بوده است. با این حال به خاطر سابقه دو 
کشور نسبت به هم یعنی نقش آفرینی آمریکا در کودتای ۲۸ مرداد و 
اشغال سفارت این کشور در تهران در سال ۵۸ و مجموعه تنش های 
بعدی، اکنون کوه های یخی با ضخامت ۷۰ سال ایجاد شده که با چند 

جلسه آب نخواهد شد؛ با این حال روند مذاکرات خوب بوده است.
وی با بیان اینکه فضای سازنده مذاکرات تاثیر مثبت خود را بر 
قیمت ارز و طلا و شاخص های بورس گذاشته است، ادامه داد: 
اقشار مختلف مردم هم از این روند رضایت دارند و برخی نگرانی ها 
بابت آغاز یک جنگ رفع شده است. در این بین فقط سلطنت طلبان، 
منافقین و برخی گروه های تندرو مخالف این مذاکرات هستند. 
نکته مهم دیگر این است که کشورهای دوست ایران و کشورهای 

صلح طلب هم از روند مذاکرات ابراز رضایت کرده اند. حتی عربستان 
که در سال های گذشته با ایران تنش داشت هم از مذاکرات حمایت 
کرده است. اظهارات مقامات عربستان و همچنین حضور وزیر دفاع 
این کشور در تهران نشانه این حمایت است؛ به جز اسرائیل هیچ 

دولتی مخالف مذاکرات ایران و آمریکا نیست.
حل  دنبال  آمریکا  معتقدم  کرد:  خاطرنشان  سیاسی  فعال  این 
اختلافات خود با ایران از طریق گفت وگو است. این کشور دنبال امن 
کردن خاورمیانه است تا معضلات کلان خود با چین را حل کند. ایران 
هم نقشی تعیین کننده در معادلات آمریکا و چین دارد؛ بنابراین ایران 
به اصطلاح یک سهام طلایی در روابط آمریکا و چین دارد. به همین 
دلیل آمریکا در مذاکرات حداقل خواسته خود را مطرح کرده و خواهان 
ایران هم دنبال  نیابد.  ایران به سلاح هسته ای دست  این است که 
استفاده از سلاح هسته ای نیست بنابراین مجموعه این عوامل، دستیابی 

به یک توافق را محتمل می کند.
رهامی با اشاره به اهمیت استفاده از تجارب برجام در مذاکرات اخیر، 
تصریح کرد: برای آنکه مشکلات برجام تکرار نشود، باید تلاش کنیم تا 
دولت آمریکا متن توافق را به کنگره برده و آن را تصویب و به قانون 
تبدیل کند تا دیگر توافق به راحتی از سوی رئیس جمهور این کشور لغو 
نشود. از سویی همزمان با مذاکرات با آمریکا، با کشورهای دیگر از جمله 

چین و روسیه نیز گفت وگو داشته باشیم تا همراهی سایر کشورها 
را نیز بدست آوریم. در داخل کشور هم مراقب باشیم تا اقداماتی از 
جمله حمله به مراکز دیپلماتیک سایر کشورها رخ ندهد و مانع شویم 
تا گروهی تندرو، بازی را بر هم بزنند. همچنین می توانیم شرکت های 
آمریکایی را در مزایای تجاری و اقتصادی دوران پس از توافق در زمینه 
نفت، انرژی یا راه مشارکت دهیم تا آنها احساس نکنند سهمی از این 

توافق ندارند.
وی افزود: مردم کشورمان را باید در جریان مذاکرات و توافق ها قرار 
داد. از سویی باید افکار عمومی دنیا را نیز متوجه کرد که ایران اهل 
گفت وگو است و ترامپ بوده که از توافق خارج شده است. اگر افکار 
عمومی دنیا متوجه این مساله شود، هزینه برهم زدن توافق احتمالی 

بعدی نیز برای آمریکا افزایش خواهد  یافت.
این فعال سیاسی در پایان با اشاره به اهمیت وجود اجماع داخلی 
باید بر اساس اجماع ملی  برای حمایت از مذاکرات، گفت: مذاکره 
دنبال شود. همه جریان های سیاسی باید منافع ملی را در اولویت قرار 
دهند. رئیس جمهور توانسته اعتماد سایر قوا، نهادها و نیروهای مسلح 
را برای مذاکرات جلب کند. در ادامه مذاکرات هم باید همه از دولت 
حمایت کنند از برخی اقدامات برای برهم زدن این توافق در داخل کشور 

پیشگیری شود.

حل مشکل ناترازی متغیرهای بسیاری دارد

ابهام در تاثیر تغییر ساعت
گروه اقتصاد سیاسی- قانون تغییر ساعت رسمی در کشور همیشه با فراز و نشیب های زیادی مواجه بوده است و هدف، صرفه جویی در انرژی و استفاده 
بهینه از نور روز است، اما این قانون پر بحث و جدل قانونی است که فقط برای کارمندان کاربرد دارد. در شرایطی که مصرف برق در تابستان هرساله رکورد 
می زند، نیروگاه های بیشتری فرسوده می شوند و استفاده از لوازمی که به روز نیستند انرژی را هدر می دهند، تغییر دادن ساعت به تنهایی مشکلی را حل 
نمی کند. واقعیت این است که بحران ناترازی انرژی ایران، بیش از آنکه به مسئله تغییر ساعت مربوط باشد، به ضعف در تولید و کاهش بهره وری مصرف 

مربوط است. برای حل این مشکلات، قطعا سیاست گذاری صحیح، سرمایه گذاری و بهبود بهره وری انرژی حائز اهمیت است.

فقط اسرائیل مخالف مذاکره ایران و آمریکا استیک سیاستمدار:

تغییر ساعت 
رسمی و ساعت 
کاری ادارات در 
کاهش مصرف 

انرژی تاثیرگذار 
این تاثیرات 
بسیار زیاد 

نیست

معاون اول رئیس جمهور در نشست با »مدیران کل حوزه وزارتی وزارتخانه ها و 
حوزه ریاست دستگاه های اجرایی« که به منظور ایجاد هماهنگی بین دستگاه ها 
و وزارتخانه ها برگزار شد با بیان اینکه اگرچه برنامه هفتم توسعه و برنامه مداری 
مبنای کار ماست اما برای پاسخگویی به مشکلات، اولویت های مقطعی و ضربتی 
هم خواهیم داشت به رهنمودهای اخیر رهبر معظم انقلاب مبنی بر پیگیری 
مصوبات اشاره کرد و گفت: باید نظام جدی پیگیری و هماهنگی را طراحی کرد.

به گزارش ایسنا، در این نشست که صبح امروز در »سالن شهید بهشتی« 
روز  گرامیداشت  با  رئیس جمهور  اول  معاون  شد،  برگزار  جمهوری  ریاست 
»سعدی« شاعر بزرگ ایران زمین گفت: افتخار می کنم که در چنین روزی و در 
نخستین روز ماه دوم بهار با مدیران راهبردی دستگاه ها دیدار می کنم وامیدوارم 
که بتوانیم در سال جدید با تلاش، مجاهدت و جدیت بیشتری در خدمت نظام 

باشیم.
معاون اول رئیس جمهور در شروع سخنان خود در این جلسه، به ضرورت 
ریاست  حوزه  و  وزارتخانه ها  وزارتی  حوزه  کل  مدیران  با  نشست  برگزاری 
دستگاه های اجرایی پرداخت وخطاب به حاضران گفت: در این مقطع که برای 
ساماندهی و حل مشکلات، در مواردی »سیاست های ضربتی و مقطعی« داریم، 
ایجاد ارتباط بیشتر با روسای دفاتر دستگاه های اجرایی  برای ما اهمیت بسیار 

زیادی دارد.
معاون اول رئیس جمهورافزود:  اگر چه مبنای کار دولت، برنامه هفتم توسعه و 
برنامه مداری است اما در میانه برنامه ها ممکن است اولویت های مقعطی داشته 

باشیم که اگر انسجام و هماهنگی باشد کار به درستی انجام می شود .
وی در ادامه با بیان اینکه در سال های ابتدای پیروزی انقلاب، وزارتخانه ها و 
دستگاه ها قائم مقام داشتند که بر طبق آن شیوه، نقش وزیر، در امور داخلی 
وزارتخانه برعهده قائم مقام بود گفت: اما با تفسیر شورای نگهبان که مسئولیت 
قابل تفویض نیست این عنوان حذف شد و به صورتی نانوشته برعهده روسای 
دفتر قرار گرفت که برخی از وزرا بر آن نام مشاور می گذارند اما واقعیت این 

است که نقش روسای دفاتر نقشی موثر و کلیدی است.
دفتر نقش  رئیس  رئیس جمهور تصریح کرد: در دوره هایی،  اول  معاون 
هماهنگ کننده دفتر وزیر را داشت اما امروز به مراتب نقشی بالاتر و مهم تر دارد.
عارف افزود: واقعیت این است که ما در هر وزارتخانه دو وزیر داریم وزیری که 
وزیر خارج از وزارتخانه است و کسی که مسئولیت وزیر را در داخل دستگاه به 
عهده می گیرد که دومی، شما هستید و این نقشی است که ما آن باور داریم و 
معتقدیم که نقش شما فقط نقش هماهنگی و پیگیری صرف نیست و این در 
حالی است که ما در پیگیری هم با مشکلاتی روبرو هستیم و این همان نکته ای 
است که مقام معظم رهبری در جلسه مسئولان سه قوه تاکید کردند که »تنها 
تصمیمات و برنامه های خوب کفایت نمی کند مشکل ما پیگیری است«  که در 
این بخش هم نقش مهمی برعهده شماست، شما باید نظام جدی پیگیری و 

هماهنگی را طراحی کنید.
برای »وفاق« تلاش کنید

عارف در ادامه خاطرنشان کرد: راهبرد دولت چهاردهم »وفاق ملی«، هماهنگی 

و تفاهم با دستگاهاست و بحمدالله نتیجه اش تفاهم خوب با قوه قضائیه و 
سایر دستگاه هاست، ما معتقدیم که تمام مسائل باید در فضایی صمیمی و 
خوب حل شود، این فضا اگر تنها در چارچوب ساختمان پاستور باشد و وقتی به 
دستگاه ها رسید مثل سابق باشد که با کوچکترین مشکلی، دستگاه ها از یکدیگر 

گلایه کنند کارپیش نمی رود.
وی با تأکید بر اینکه اختلاف بین دستگاه ها باید در چارچوب وفاق و تفاهم 
حل شود، ادامه داد: مسئول همه امور وزارتخانه وزیر است و وزیر در دستگاه 
خودش تقسیم کار می کند، آن فردی که فراتر از هماهنگی، باید وظیفه بررسی 
پیشرفت، بهره وری و پیگیری امور را دارد روسای دفاتر وزارتخانه ها و دستگاه ها 

هستند.
این  و  داریم  دولت  در  مختلفی  مقرره های  و  بخشنامه ها  کرد:  تأکید  وی 
وظیفه شماست که برای پیگیری آنها تلاش کنید. شما باید مشکلات را بگویید 
و ما متکلم وحده نباشیم، شما نه تنها باید درباره دستگاهی که در آن فعالیت 
می کنید نظر بدهید بلکه این وظیفه را دارید که درباره دستگاه هایی که نقش 

محوری دارند هم نظر بدهید .
معاون اول رئیس جمهور در ادامه پاسخگویی به موقع و دقیق به مکاتبات 
و ماموریت های ابلاغی دولت را از وظایف مهم روسای دفتر وزارتخانه ها و 
دستگاه های اجرایی دانست و گفت: اگر پاسخی به مکاتبات از معاونت ها و 
بخش ها به دستتان می رسد تا خودتان در آن مورد اقناع نشده اید آن را به 
دولت نفرستید، چون آغازگر پروسه ای طولانی و وقت گیر است که آخرش هم 

به نتیجه نمی رسد.
وی در ادامه، عدم دقت در پاسخگویی را باعث مشکلات بسیاری در بخش های 
مختلف دانست و گفت:  در خصوص مصوبات دولتی اگر چه ما ضرب العجل 
کوتاه مدت نمی گذاریم اما شما باید با دقت و جدیت پیگیری کنید و این تکلیف 
تمام سال است و شما باید با برنامه زمان بندی شده پیگیری کنید، مبنای قطعی 

شما باید این باشد که مصوبات با دقت اجرا شود.

محمدرضا عارف: 
برای پاسخگویی به مشکلات، اولویت های مقطعی و ضربتی خواهیم داشت
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